
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 5. marts 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1006
Ministeren har i flere folketingssvar givet udtryk for, at der er kommunalt råderum til at
give afslag på udvidelse og nyetablering af husdyranlæg, hvis de vil føre til meget tung
trafik gennem små lokalsamfund eller gå ud over landskabelige værdier. Dette strider
mod opfattelsen blandt de kommunale sagsbehandlere og kommunalpolitikere, der ikke
tror, at de har råderum til at afvise ansøgninger under henvisning til disse hensyn. Vil
ministeren derfor gøre en aktiv indsats for at gøre kommunerne opmærksomme på deres
faktiske råderum? Hvis ministeren ikke ønsker at gøre dette, bedes ministeren beskrive
det kommunale råderum i besvarelsen af dette spørgsmål, så det kan rundsendes som
information til de kommunale sagsbehandlere og kommunalpolitikere.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Zenia Stampe (RV).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Zenia.Stampe@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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